
Referat bestyrelsesmøde d. 17.04-2023

- Formalia

o Valg af mødeleder

▪ Melina Andersen

o Godkendelse af dagsorden

▪ Godkendt

o Godkendelse af referat

▪ Godkendt

o Tilstedeværende

▪ Alle

- Orientering fra byrådet
o Møde med S d. 27/3 – skal bestyrelse gøre noget?

▪ Peter og Jane har været til møde med Socialdemokratiets ledelse, som er
borgmesteren, Lasse Frimann, Nuuradiin S. Hussein og Lisbeth Lauritsen

▪ Der var fokus på det generelle samarbejde og budgettet
▪ I forhold til budgettet, var de nysgerrigt på, hvor vi placerede os omkring

opsparingen til egholmforbindelsen og i forhold til skattestigning.
▪ De var opmærksomme på vores strategi, i forhold til at ”være efter”

socialdemokraterne.
▪ Vi fik sagt tydeligt til dem, at vi var sure over deres ageren i forhold til

sidste budgetforhandlinger, hvor vores oplevelse var at de smed os ud.
● Det virkede til at de tager dette til efterretning.

▪ Der er lavet en aftale om at vi mødes med dem jævnligt.
▪ Kommentarer til indlægget

● Fedt at vi fik sagt fra.
● Det har været på sin plads med vores kritik, fordi den er saglig og

velbegrundet.
● Det siger en del om Socialdemokratiet, at de er overrasket over, at

vi er vrede på dem over processen omkring budgettet.
● Vi skal lige finde ud af hvem vi sender til møderne.

o Ny borgmester
▪ Da Thomas Kastrup har fået nyt job, så skal der en ny borgmester til, det

ser kun ud til, at det er Lasse Frimann Jensen og Flemming Møller
Mortensen, som bliver opstillet.

▪ Vi venter spændt på at se hvordan det ender.
o Musikkens hus – hvad sker der?

▪ Peter orientere
▪ Debat efter redegørelsen

o Status på baggrunds- og analysegruppe
▪ Der har været et opstartsmøde, og det har forløbet rigtig godt.
▪ Der er et referat.
▪ Der er lavet en struktur, hvor de mødes tre kvarter hver tredje uge.
▪ Det virker til at fungere godt allerede nu.



▪ Der er en standartdagsorden, hvor der gennemgås det kommende
byrådsmødes dagsorden. Derudover drøftes de konkrete sager i
udvalgene.

● Med udgangspunkt i de konkrete sager, sommedlemmerne selv
byder ind med.

▪ Debat
● Det er fedt det er kommet i gang, og vi glæder os til at følge

arbejdet.
● Baggrunds og analysegruppen beslutter ikke linjen, det er også

gjort klart for dem.
o generel orientering (20 min)

▪ Borgermesteren stopper, og derfor kommer deres socialdemokraternes
førstesuppleant ind.

▪ Der lander en rapport i børne- og ungeudvalget, som ser på hvordan man
organisere specialtilbuddene. Det bliver spændende at dykke ned i. Der
er en række anbefalinger.

▪ Vi har haft et læserbrev ude, hvor vi positionere os i forhold til det
kommende budget.

▪ Der er kommet mulighed for at undersøge ”praksis normering”, således
man faktisk kan undersøge hvordan normeringerne er på gulvet. Det
bliver desværre nok ikke til noget, da det formentlig kun er os og
enhedslisten, som bakker op her.

▪ Budgetprocessen er så småt gået i gang.
▪ Der er en evaluering af den prøveordning med faste tværfaglige teams i

ældreplejen. Her er evalueringen, at både medarbejdere og borgere synes
det er godt. Derfor vil vi gerne opskalere forsøget.

▪ Vi har ytret kritik af, Nuuradiin S. Husseins agerer i en konkret sag, i
forhold til at han som rådmand ikke har instruktionskompetence. Vi har i
den forbindelse krævet en undersøgelse af hans ageren.

▪ Der har ikke været så meget gang i sundheds- og kulturudvalget.
▪ Der er dog en del at tage fat i, i forhold til by og landskab.

Trafikforholdene i krydset Hasserisgade/Vesterbro tilbageføres efter
forsøgsordning med venstresving forbudt på grund af opstuvning af
trafik på de alternative ruter.

▪ Der er kommet en sag om Østerbro. Det betyder ensretning af en del af
Østerbro og måske en bussluse. Klima- og miljøudvalget har godkendt
sagen. Men by og landskab har ikke haft det på endnu. Vi forventer om, at
der kommer en kritik og der er en del forskellige parametre der er i spil.
Busslusen på Kastetvej er i forvejen kontroversiel.

▪ Det er mærkeligt at by- og landskabsudvalget ikke har været med i
forhold til ansøgningen til transportministeriet om projektet på Østerbro.

● Det er mærkeligt, da selve ansøgningen i sig selv kan være meget
politisk præget, og derfor spørger vi ind til det.

▪ Debat
● I forhold til Østerbro, så er den en lille bitte del, som bliver

omstruktureret.



o Der bliver opfordret til, at vi undersøger hvordan
processen har været.

▪ Det er særligt i forhold til hvorfor det ikke har
været forbi udvalget og hvorfor der ikke har været
inddraget borgere.

o Når man vurderer projektet, så er det vigtigt at tænke i
hvordan forsinkelser påvirker trafikken.

● Det undre os hvordan man kan lave en ansøgning i en forvaltning,
hvis ikke det har været forbi udvalget.

o Det virker til at det er klima og miljø forvaltningen der
har lavet ansøgningen, men det virker ikke til at de har
behandlet en ansøgning.

● Det er godt vi har været opmærksomme på Nuradins ageren som
rådmand.

o Vi skal følge sagen, og hvis der er kritik, så skal vi også
følge op på den.

● Det giver mening at der lige skal være noget ro på den kollektive
trafik.

● På næste byrådsmøde kommer der en spændende sag omkring
Bouet, hvor der er nogle der ønsker flere kvadratmeter og ændre
sammensætningen. Men vi holder fast, det gør socialdemokratiet
også. Der blev stemmelighed i udvalget, og derfor kommer det på
byrådsmødet.

● Plusbussen skal gerne være i gang omkring oktober.
● Godt vi rykker på det med de faste teams.

- Grønt valgforbund

o Jane præsenterer punktet.

▪ Man har besluttet at mødes fortsat, både for at bidrage til et godt

samarbejde i det grønne valgforbund. Der er på nuværende tidspunkt et

grønt samarbejde, i forhold til at der er kommet nogle organisationer ind i

møderne.

▪ Der er generelt et godt samarbejde, i forhold til at vi samarbejder med

partierne i har vi også mødtes og bragt nogle af de partiers forslag ind, som

ikke opnåede valg til byrådet.

▪ Finn vil gerne kontakte de andre partier i det grønne valgforbund, for at

undersøge, hvad vi som partier gerne vil med det grønne valgforbund,

herunder blandt andet om der kunne være en interesse i valgforbundet i

forbindelse med næste kommunalvalg.

- 1. maj

o Vi har fået en henvendelse om at deltage i FH’s 1. maj, som det plejer, med optog og

telt i kildeparken.

o SFU har rigtig mange gode ideer. Kristine snakker lige med dem, om måske hvorvidt

de skal lave alle aktiviteterne.

o Kristine Asbjørn og Bodil vil gerne gøre noget. De snakker med de to relevante

udvalg. Det sociale udvalg og medlemsmødeudvalget.



▪ Det bliver forslået at vi holder noget kl 11, således vi mødes og samtidig nå

at deltage i optoget.

▪ Der bliver lagt op til et par talere.

o Der er bestilt noget materiale omkring seniorpension.

- Medlemsmøder

o Der er et medlemsmøde i Maj omkring skolestruktur.

▪ Der bliver lagt op til et oplæg fra Peter og beslutning i forhold til vores linje.

o I forhold til sidste medlemsmøde var rigtig ærgerligt, at der ikke var flere. Derfor var

det rigtigt ærgerligt at nyhedsbrevet med invitationen til det ikke kom ud tidligere.

- Nyhedsbrev

o Der skal et nyhedsbrev ud.

▪ Nyt fra byrådet

▪ Indkaldelse til medlemsmøde

▪ Separat nyhedsbrev om 1. maj

▪ Konstitueret bestyrelse

▪ Hilsen fra medlemsmødet i går med billeder og PowerPoint.

- Næste møde

o Tirsdag d. 9 maj.

▪ Det grønne valgforbund skal på igen.

▪ Rengøring.

- Eventuelt

o Der var ulækkert, da nogle kom til lokalerne, før medlemsmødet, det skal der samles

op på.

o Melina er ikke sikker på, at hun ikke kan deltage til næste møde, og håber at andre

står for næste møde.

▪ Finn og Magnus står for næste møde.


